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Protokół nr 38 

z obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 30.01 2014r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

 

Radna nieobecna nieusprawiedliwiony – Szymon Grabinski 

 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 

3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 

4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 

5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 

6. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 

8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 

9. Dyrektor Miejsko-Gminnego Pomocy Społecznej  

w Więcborku      - Tomasz Siekierka 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza   

11. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 

12. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

 

Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXXVII sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku dotycząca 

realizacji zadań za 2013 rok oraz założeń na rok 2014. 
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8. Sprawozdanie Przewodniczącego RM z realizacji planu pracy Rady na 2013 rok. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z realizacji założeń planu pracy  

za rok 2013.  

10. Sprawozdania stałych Komisji RM z realizacji planów pracy za rok 2013. 

11. Przyjecie uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Sypniewie. 

12. Przyjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy 

Więcbork. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 

oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy Więcbork. 

14.  Przyjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób wskazanych w wieloletnim programie wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  na lata 2014 – 2020. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku Przewodniczący RM wprowadził autopoprawkę w postaci 

dodatkowego projektu uchwały przygotowanego przez Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Więcborku w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – zasiłki celowe, zasiłki okresowe, 

pomoc rzeczowa i na ekonomiczne usamodzielnienie się. O uzasadnienie wprowadzanej 

zmiany poproszony został Dyrektor MGOK w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

Dyrektor MGOPS powiedział, że wprowadzony projekt jest spójny z projektem ujętym już  

w porządku obrad sesji. Dla prawidłowej realizacji dożywiania w gminie  zaistniała 

konieczność wywołania wspólnie obu uchwał. 

Innych zmian nie wniesiono 

 

Porządek obrad uwzględniający autopoprawkę przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXXVII sesji 

został napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Uwagi wniesione do 

dnia sesji zostały uwzględnione. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  

w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 

głosowanie. 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

16.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

18.01.2014r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Sypniewie. 
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27.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

29.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodniczący RM współdziałał na bieżąco  

w załatwianiu wszelkich spraw w Biurze Rady Miejskiej oraz brał udział w spotkaniach 

roboczych organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka i swojej, a dotyczących 

bieżących spraw występujących w Gminie. 

Systematycznie monitorował również przebieg i zaawansowanie prac związanych  

z inwestycjami prowadzonymi na terenie gminy.  

 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

 

24.12.2013r. – udział w Spotkaniu Wigilijnym w Domu Pomocy Społecznej w Suchorączku. 

27.12.2013r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 

Feder. 

16.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

18.01.2014r. – udział w zebraniu Ochotniczej Straży Pożarnej w Sypniewie. 

20.01.2014r. – wyjazd Skarbnik Gminy Więcbork do Torunia celem podpisania aneksów do 

umów na budowę kanalizacji w Wituni oraz termomodernizacje placówek oświatowych. 

25.01.2014r. – udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Lubcza. 

27.01.2014r. -  udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

29.01.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

 

Ad.6  Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda pytał, czy świetlice wiejskie z terenu gminy Więcbork są 

odpowiednio doposażone w materiał opałowy, gdyż dochodzą do niego głosy,  

że w niektórych obiektach tego opału brakuje. Chciał również wiedzieć ile środków 

Gmina wydatkuje na ogrzewanie ww. budynków. 

2. Radna Beata Lida zapytała, czy Burmistrz Więcborka przeanalizował już możliwość 

utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Pęperzynie. 

 Radna interesowała się również wysokością środków, które już do tej pory Gmina 

wydała na akcje odśnieżania, i jaka pula przeznaczona na ten cel pozostała jeszcze do 

wykorzystania. 

 

Ad. 7 Informacja dotyczącą realizacji zadań za 2013 rok oraz założeń na rok 2014. 

przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku p. Joanna 

Soja – Tońska. 

 

„Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku jest przyjaznym miejscem kulturalno-

społecznej animacji oraz wielostronnej edukacji, zaangażowanym w życie lokalnej 

społeczności. Poprzez współpracę z różnymi partnerami ze środowiska lokalnego  

i ponadlokalnego, otwartość na wszystkie grupy społeczne, wspieranie inicjatyw oddolnych, 
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współpracę z różnymi partnerami, jesteśmy miejscem kształtowania się społeczeństwa 

obywatelskiego, wzmacniając w ten sposób potencjał kulturalny, społeczny i ekonomiczny 

miasta. Otwartość na zmieniającą się rzeczywistość, wielostronną współpracę z partnerami 

pozwala na przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu i jego skutkom oraz umożliwia 

współpracę ze środowiskiem osób niepełnosprawnych. Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w 

Więcborku to miejsce realizacji i rozwoju potrzeb kulturalnych mieszkańców Gminy 

Więcbork. Jesteśmy inicjatorem i organizatorem różnorodnych wydarzeń i działań 

kulturalnych, turystycznych, promocyjnych i rozrywkowych. 

W naszej instytucji zatrudnione są osoby niezbędne do zabezpieczenia działalności 

Ośrodka Kultury w Więcborku, Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie oraz świetlic 

wiejskich. 

W Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku zatrudnionych jest łącznie 28 

osób z czego na umowę o pracę 9 osób, łącznie 7,25 etatu.  

Na stałą umowę zlecenie zatrudnione jest 19 osób, w tym pracownicy obsługujący 

świetlice wiejskie, Kapelmistrz Więcborskiej Orkiestry Dętej, akustyk, pracownik obsługi w 

WDK w Sypniewie.  

W roku 2013 pracownicy Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku prowadzili 

zajęcia w sekcjach: 

- teatralnej, plastycznej, wokalnej, instrumentalnej, tanecznej (taniec hip-hop, towarzyski, 

break-dance). Odbywały się również warsztaty perkusyjne, warsztaty decoupage.  

Zorganizowaliśmy lub współorganizowaliśmy 9 koncertów, 8 spotkań integracyjnych dla 

mieszkańców, 12 imprez plenerowych, półkolonie zimowe i letnie dla dzieci z Więcborka i 8 

sołectw Gminy, 3 sztuki teatralne i widowiska, 3 konkursy. Nasi podopieczni brali udział w 

konkursach na szczeblu wojewódzkim. Nasze sukcesy to 5 nagród za indywidualne kreacje 

aktorskie, 3 miejsce dla wokalistki w Ogólnopolskim Konkursie Recytatorskim.  

Działania pracowników MGOK mają na celu dynamiczny rozwój Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku, tak aby spełniać misję i wizję jednostki. Cele zakładają 

poprawę infrastruktury kultury w Gminie Więcbork, wzrost liczby wydarzeń, imprez i działań 

kulturalnych, tworzenie nowych form aktywności kulturalnej, nowych zespołów, kół 

zainteresowań, a także zwiększenie zasobów kadrowych i sprzętowych. 

W tym celu podejmujemy szereg działań związanych z pozyskiwaniem środków 

zewnętrznych. W roku 2013 pozyskano 25.000,00 na realizację projektu Wesoła Wieś 

Krajeńska 2013, 58.870,00 na realizację projektu Dni Więcborka 2013. Refundacja tych 

kosztów nastąpi w roku 2014. W 2013r. wpłynęły środki z Urzędu Marszałkowskiego i 

WFOŚiGW w kwocie 56.184,78. Łącznie środki pozyskane na działalność w roku 2012 i 

2013 to 140.054,78.  

W roku 2013 wystosowaliśmy wnioski na kolejne działania:  

- Zakup instrumentów dla Więcborskiej Orkiestry Dętej – 50.000,00, 

- Wyposażenie pracowni WDK w Sypniewie – 17.738,50 

- Organizacja imprezy kulturalnej dla mieszkańców Gminy – 14.073,76 

Te wnioski są już po I uzupełnieniach i zostaną zrealizowane w tym roku.  

Czekamy na ocenę wniosku złożonego do MKiDN na naprawę dachu, wymianę okien i 

drzwi, oraz wyposażenie  pracowni edukacyjnych w kwocie 206.218,26. Również czekamy 

na ocenę wniosku złożonego do WFOŚiGW w Toruniu na projekt Zielono Mi – EkoStacja 

Więcbork w kwocie 9.320,00.  

W poniedziałek również został złożony wniosek za pośrednictwem LGD Nasza Krajna na 

zakup wyposażenia studia nagrań w kwocie 37.825,44.  

W poprzednim roku udało się wyremontować pomieszczenie biura, klatkę schodową do I 

piętra, pomieszczenie pracowni teatralnej (garderobę) i pomieszczenie, w którym od stycznia 
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proponujemy zajęcia dla maluszków w Akademii Skrzata. Zakupiliśmy stoły i krzesła do 

Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie.  

Cele jakie zakładamy sobie w roku 2014 to: 

Poprawa infrastruktury kultury,  

Wzrost liczby wydarzeń , imprez, działań – masowych i kameralnych 

 Zwiększenie zasobów kadrowych niezbędnych do realizacji zwiększonej ilości działań 

kulturalnych, na terenach wiejskich Gminy. 

 Tworzenie zespołów i grup zainteresowań odpowiadających potrzebom społeczeństwa 

 Tworzenie i bezwzględna realizacja strategii rozwoju Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku.” 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/  

   

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radny Jan Antczak zapytał, czy fundusze, którymi dysponuje Dyrektor wystarczą na 

zrealizowanie założonych przedsięwzięć. Pozytywnie też ocenił działania, jakie instytucja 

kultury pod kierownictwem Dyrektor podejmuje na wsiach. 

 

Dyrektor MGOK odpowiedziała, że jeżeli chodzi o budżet roku 2014, to jest on znacznie 

większy niż w roku ubiegłym. Jest to zatem jej zadnim budżet rozwojowy, który umożliwi 

realizację przyjętych celów i funkcjonowanie Ośrodka Kultury. 

 

Radna Beata Lida podała, że Dyrektor MGOK szczegółowo omówiła ww. kwestie na 

posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Należy cieszyć się i pogratulować 

Kierownictwu, że organizacyjnie dzieje się dobrze. Co zaś do środków, to zapewne jest z nimi 

ta, jak wszędzie – „ciągle ich mało”. W imieniu Komisji, Której przewodniczy podziękowała 

Dyrektor za całokształt działań. 

 

Ad. 8 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady na 2013 rok przedstawił Przewodniczący 

RM w Więcborku p. Józef Kujawiak. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze 

RM/. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 9 Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji założeń planu pracy za rok 2013. 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze 

RM/. 

 

Ad. 10 Sprawozdania stałych Komisji RM z realizacji planów pracy za rok 2013 omówione 

zostały przez Przewodniczących poszczególnych Komisji. 

 

 Komisja Budżetu i Finansów  - p. Henryk Szwochert / Sprawozdanie stanowi 

Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM// 
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 Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku 

Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu – p. Stanisław Piłka / Sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM// 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – p. Beata Lida / Sprawozdanie stanowi 

Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM// 

 Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej – p. Jan Antczak / Sprawozdanie stanowi 

Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM// 

 Komisja Statutowa – p. Stanisław Posieczek / Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 8 

do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM// 

 

W tej części obrad pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący RM ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Sypniewie omówiła 

Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Danuta Zawidzka. 

 

 

Procedura połączenia szkół rozpoczyna się od podjęcia uchwały Rady Miejskiej w Więcborku 
o zamiarze utworzenia zespołu szkół. Utworzenie zespołu następuje w trybie art. 58 ustawy  

z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (tj. Dz. U. z 2004r., Nr 256, poz. 2572 z późn. 

zm.). Projekt Aktu Założycielskiego Zespołu Szkół w Sypniewie stanowi załącznik  

do niniejszej uchwały. Na mocy art. 62 ust. 3 ustawy, podjęcie uchwały o zamiarze 

utworzenia zespołu umożliwia Burmistrzowi Więcborka przedłożenie projektu Aktu 

Założycielskiego radom pedagogicznym obu szkół do zaopiniowania. Zgodnie z art. 62 ust 5b 

ustawy, połączenie w zespół Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie oraz 

Gimnazjum w Sypniewie, wymaga pozytywnej opinii Kujawsko – Pomorskiego Kuratora 

Oświaty. Organ tworząc zespół nadaje placówce pierwszy statut. Proponowane do połączenia 

w zespół placówki, są szkołami wiejskimi. Funkcjonują aktualnie w odrębnych budynkach. 

Szkoła Podstawowa im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie działa w gminnym budynku przy  

ul. Szkolnej 1, natomiast Gimnazjum w Sypniewie korzysta z wynajmowanego piętra  

w Zespole Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie przy ul Kwiatowej  

3. Uczniowie Gimnazjum podczas zajęć wychowania fizycznego korzystają z sali 

gimnastycznej ZSCKR w Sypniewie, natomiast w przypadku zamiaru korzystania z biblioteki 

szkolnej, muszą się przemieszczać do budynku Szkoły Podstawowej przy ul. Szkolnej 1.  

W strukturze Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie nie funkcjonuje 

oddział przedszkolny. Jednocześnie należy zauważyć, iż nie przewiduje się w Sypniewie 

połączenia istniejącego Gimnazjum ze szkołą ponadpodstawową. W Szkole Podstawowej im. 

Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie uczy się 171 uczniów w 8 oddziałach, natomiast  

w Gimnazjum w Sypniewie uczy się 104 uczniów w 6 oddziałach (informacja wg danych SIO 

na 30 września 2013r.). Na skutek połączenia, powstałby zespół szkół o łącznej liczebności 

ok. 275 uczniów. Uczniowie uczęszczający do obu placówek, funkcjonując w małej 

miejscowości, jaką jest Sypniewo znają się, niejednokrotnie pochodzą z tej samej rodziny, co 

sprzyja wzajemnemu kontaktowi. Zamiar utworzenia Zespołu Szkół w Sypniewie jest 

efektem rozbudowy bazy lokalowej Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie 

przy ul. Szkolnej 1 o salę gimnastyczną oraz dodatkowe pomieszczenia. Konstrukcja 

architektoniczna obiektu pozwala na zapewnienie dwóch niezależnych wejść i ciągów 
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komunikacyjnych, zatem proces kształcenia zorganizowany byłby z zachowaniem 

niezależności. Proponowane połączenie w zespół Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej 

w Sypniewie oraz Gimnazjum w Sypniewie wiąże się ze zmianą w zarządzaniu szkołami, 

które po połączeniu będą działać pod kierownictwem jednego dyrektora, ze wspólną kadrą 

pedagogiczną, administracją oraz obsługą. Stosownie do art. 62 ust 2 ustawy z dnia 7 

września 1991r. o systemie oświaty (tj. Dz. U. z 2004r., Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) 

dyrektor jest jednocześnie dyrektorem szkoły wchodzącej w skład zespołu. Zespołem 

zarządza dyrektor wybrany w drodze konkursu. Powołanie dyrektora Zespołu. Szkół  

w Sypniewie wiązać się będzie z koniecznością odwołania aktualnego dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie oraz dyrektora Gimnazjum w Sypniewie. 

Przewidywane rezultaty połączenia placówek: 1. obniżenie kosztów zarządu poszczególnymi 

szkołami – po połączeniu szkoły będą działać pod zwierzchnictwem jednego dyrektora; 

2. racjonalizacja zatrudnienia i wykorzystania kadry pedagogicznej oraz administracji  

i obsługi – w tym m.in. efektywne kształtowanie długofalowej polityki kadrowej, 

dogodniejsze warunki do organizowania zastępstw przez nauczycieli z odpowiednimi 

kwalifikacjami, integracja nauczycieli; 3. efektywne wykorzystanie bazy lokalowej  

i wyposażenia do działalności statutowej szkół – w tym m.in. sprzyjające warunki do 

korzystania z nowej sali gimnastycznej, bezpośrednie korzystanie z biblioteki szkolnej przez 

gimnazjalistów; 4. w aspekcie demograficznym, poprzez spadek liczby uczniów oraz 

związany z tym faktem spadek liczby oddziałów w następnych latach, utworzenie zespołu 

będzie miało wpływ na wymiar czasu pracy nauczycieli, w tym na liczbę etatów 

nauczycielskich; 5. powstanie placówki o jednolitym systemie wychowawczym – wspólna 

działalność wychowawcza na poszczególnych etapach edukacyjnych, sprzyjać będzie 

integracji oraz rozwojowi uczniów, którzy dzięki bliskiemu kontaktowi oraz wspólnej bazie 

sportowej będą budować i rozwijać relacje koleżeńskie w różnym wieku, a kontynuacja nauki 

następować będzie okolicznościach znanych, przyjaznych i bezpiecznych, bez ewentualności 

problemów wychowawczych związanych z aspektem „udowadniania dorosłości”, czy też 

poczucia wyalienowania na skutek zmiany środowiska nauki; 6. korzyści dla uczniów w 

aspekcie dydaktycznym – uzyskuje się ciągłość przebiegu nauczania (przy jednoczesnym 

zachowaniu odrębności programowych), sprzyja temu poznanie uczniów przez nauczycieli  

i zintegrowany wgląd w ich problemy na poszczególnych etapach edukacyjnych, przez  

co połączenie w zespół może pozytywnie wpłynąć na wyniki w nauce; 7. wzmacnianie 

udziału 

 

Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu – pozytywna. Przewodnicząca nadmieniła, że do 

tematu Komisja powróci, gdyż jednym z wniosków radnych w tej sprawie było 

przedstawienie szczegółowych danych i analiza kosztów: dowozu uczniów, kosztów 

zmianowości pracy szkoły oraz zapoznanie się ze stanowiskiem rodziców obu szkół. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radny Kazimierz Wilczyński uznał, że na dyskusję w tej kwestii jest raczej trochę za późno. 

Tego typu rozważania, co do połączenia Placówek, należało jego zdaniem prowadzić przed 

podjęciem decyzji o budowie sali gimnastycznej i zaplecza w posagi czterech sal lekcyjnych. 

Pisma, jakie w tej chwili wpłynęły od Rad Rodziców Szkół ewidentnie wskazują na sprzeciw 

obu stron wobec planów połączenia Placówek. Z kolei nie wprowadzenie takiej reorganizacji 

generowałoby zbyt duże koszty funkcjonowania  gminnej oświaty, zatem chyba nie ma nad 

czym dyskutować, tylko połączyć Szkoły aby tego uniknąć. 
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Przewodniczący RM poinformował, że pisma Rad Rodziców Szkół w Sypniewie przekazane 

zostały do wiadomości również Radnym. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, czy Burmistrz i Dyrektor BOOS wizytowali już teren 

budowy, w tym i pomieszczenia, które pełniłyby funkcję sal lekcyjnych, pod kątem 

udostępnienia ich już z chwilą rozpoczęcia nowego roku szkolnego i spełnienia określonych 

standardów. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że analizując stan zaawansowania prac  

i zaangażowanie firmy wykonującej zadanie, wszystko wskazuje na to, że prace zakończone 

zostaną do dnia 1 września.  

 

Przewodniczący RM podał, że na bieżąco monitoruje wykonywane na inwestycji zadania  

i na dzień dzisiejszy w zakresie robót wewnętrznych położone zostały posadzki, na posadzki 

położono ocieplenie, warstwa betonowa, tynki, instalacja elektryczna, wykończony dach, 

rozprowadzona została sieć wodociągowa. Pozostało jedynie do wykonania położenie płytek, 

malowanie i położenie podłóg. Według niego prace są bardzo zaawansowane, a wykonawca 

solidnie wywiązuje się z powierzonego mu zadania. Rozliczenie inwestycji nastąpi w 2015 

roku zgodnie z umową ale wykonanie kompleksowe i oddanie do użytkowania nastąpi już na 

koniec sierpnia 2014 roku. 

 

Radny Wenda pytał również, czy w budżecie Gminy należy zabezpieczyć dodatkowe środki 

na doposażenie nowych sal lekcyjnych w pomoce dydaktyczne, czy też przeniesione zostaną 

one z obecnych pomieszczeń.  

 

Nie przewidujemy jakiegoś szczególnego zabezpieczania środków, na ten moment, ta 

uchwała jest uchwałą intencyjną, którą niejako zaczyna się dopiero dyskusję w temacie. 

Kwestie stricte organizacyjne i finansowe, które będą związane z przeniesieniem docelowo, 

zobowiązujemy się jako Biuro do przedstawienia łącznie z wszystkimi wytycznymi, 

symulacjami wyliczeń, w momencie kiedy będziemy podejmować decyzję o utworzeniu 

Zespołu. W tej chwili rozpoczynamy procedurę, Burmistrz Więcborka skieruje odpowiednią 

korespondencje do odpowiednich adresatów, po to, aby oczekiwać ich stanowiska  

w przedmiotowej sprawie – mówiła Dyrektor BOOS. 

 

Jeżeli będzie negatywna opinia Kuratora, to nasza uchwała upada? – radny Wenda 

 

Opinia Kuratora jest wiążąca w przedmiotowej sprawie. Wydanie negatywnej opinii 

wstrzymuje organ prowadzący w tej sprawie – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Radny Henryk Szwochert zauważył, że dwa pisma, o których wspomniał już 

Przewodniczący RM zawierają szereg zarzutów. Prosił, by Dyrektor wyjaśniła, czy mają one 

podstawy, czy też nie. 

 

Dyrektor BOOS wskazała, że wspólnie z Burmistrzem podjęto wstępną decyzję  

o zorganizowaniu spotkania z rodzicami, na którym wszystkie wątpliwości i pytania zostaną 

wyjaśnione. Pozostaje jedynie ustalenie szczegółów, co do terminu spotkania. Spotkanie 

raczej nie będzie zorganizowane w okresie feryjnym ale do końca lutego takowe na pewno 

zostanie wyznaczone. Z treścią listów dopiero się zapoznała, są one zbieżne – spójne.  
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Burmistrz Więcborka podał, że pisma trafiły do Urzędu – jedno dwa dni przed sesją, drugie 

w przededniu sesji. Przygotowanie rzeczowej odpowiedzi wymaga trochę czasu, a niezależnie 

od tego, zgodnie z tym co powiedziała Dyrektor, zorganizowane zostanie spotkanie  

z rodzicami uczniów jednej i drugiej Szkoły oraz ich Gronem Pedagogicznym, na którym 

pewne rzeczy zostaną przedyskutowane. Wywołany projekt i podjęcie uchwały w sprawie tak 

na prawdę dopiero inicjuje procedurę i daje możliwość złożenia odpowiednich pism do rad 

pedagogicznych, Kuratora itd. Innymi słowy wszczynana jest cała procedura. Burmistrz 

zaznaczył również, że połączenie obu Szkół nawet, gdyby budynki nie były oddane na czas 

nie ma przeszkód, by do tego czasu działały w dwóch odrębnych budynkach do czasu 

załatwienia stosownych formalności. 

 

Radny Mariusz Wobszal prosił, by radnym przedstawiono również koszty, jakie są 

ponoszone obecnie na prowadzenie Placówek. Dyrektor wskazała, że będą oszczędności ale 

nie mówiła jakie, i jak wydatki kształtują się obecnie, a takie zestawienie na pewno będzie 

pomocne w wyrobieniu stanowiska w sprawie. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że stosowne wyliczenia zostaną radnym przedstawione. Na ten 

moment potraktowała uzasadnienie jako inicjujące procedurę. Kiedy będzie już podejmowana 

decyzja o utworzeniu Zespołu, będą też dyskusję w oparciu o konkretnie przygotowane 

materiały w zakresie kosztów wiążących się z oszczędnościami, wydatków, które będą 

generowały zwiększenia, i wydatków które będą obojętne. Takie wyliczenia zostaną radnym 

przedstawione. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że bez szczegółowych wyliczeń przyjmując, iż Gimnazjum 

nie zostanie przeniesione do nowych pomieszczeń, a  nowe trzeba będzie zagospodarować tj. 

ogrzać, oświetlić, zapewnić sprzątanie, można przyjąć, że będzie to Gminę kosztowało dużo 

więcej. To znaczy, że budżet Szkoły Podstawowej będzie musiał ulec zwiększeniu. Cyt.: 

„Jeżeli w tej chwili w Szkole Podstawowej jest 180 uczniów  i od tej ilości jest subwencja i na 

dobrą sprawę nie dopłacamy do tej Szkoły, to jeżeli chodziło Gimnazjum, a mówię tu o roku 

2012, to dopłaciliśmy do niej – do subwencji 98.000,00 zł.” – koniec cytatu.  

 

Radny Waldemar Kuszewski  przyłączył się do wcześniejszych głosów radnych 

dotyczących sporządzenia przedmiotowych kalkulacji kosztów, które wiązałyby się  

z utworzeniem Zespołu Szkół. Takie opracowanie na pewno stanowić będzie najlepszą 

podstawę do podejmowania dalszych decyzji. Radny ostrożnie podchodził też do 

stwierdzenia, że wywołany projekt jest jedynie intencyjnym, gdyż przerabiano już takie 

uchwały, które niby takie z założenia miały być ale ostatecznie wyszło na to, że „jeżeli 

powiedziało się „a”, to trzeba było powiedzieć i „b”. O tym należy pamiętać, dlatego też on 

poczeka z podjęciem decyzji do momentu przygotowania konkretnych wyliczeń i symulacji. 

 

Radny Jan Antczak mówił, że jako Sołtys przeżył podobną sytuację, kiedy chodziło  

o Przedszkole w Runowie, a konkretnie jego przeniesienie do Szkoły Podstawowej. Pomysł 

wzbudził mnóstwo krytyki i niezadowolenia wśród lokalnej społeczności. Pomimo tego 

reorganizację przeprowadzono i dziś wszyscy są z takiego obrotu sprawy zadowoleni. Radny 

przypomniał też, że o planach przeniesienia Gimnazjum mowa była już dawno i radni mieli 

świadomość takowych planów. Wszyscy szukają oszczędności i wydawało mu się, że 

rozwiązania idą w dobrym kierunku. 
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W tej części obrad głos zabrała również Przewodnicząca Zarządu Oddziału ZNP p. Ewa 

Pirzgalska, która podniosła, że wszelkie zmiany w oświacie powinny mieć przede wszystkim 

na względzie dobro ucznia. W tym przypadku odnosi wrażenie, że bardziej zasugerowano się 

ekonomią, która na dzień dzisiejszy nie jest do końca znana. Uznała, że słuszne są uwagi 

nauczycieli, jak i rodziców dotyczące zbytniego zagęszczenia w szkole. Prawdopodobnie 

plany, które na początku dotyczyły budowy sali zmieniły się nieco, gdy doszły dodatkowe 

pomieszczenia i powzięto zamiar o utworzeniu zespołu szkół. Jednakże sale lekcyjne, które są 

brane pod uwagę są zbyt małe – wynoszą 30-40-50m². Sale lekcyjne w Szkole Podstawowej 

wynoszą od 50m² wzwyż. Poza tym są to cztery sale lekcyjne, a na dzień dzisiejszy  

w Gimnazjum jest sześć oddziałów. Chcąc przenieść te oddziały do SP niektóre oddziały 

trzeba będzie połączyć, co spowoduje zbytnie zagęszczenie w klasach i stworzy 

niekomfortowe warunki dla kształcenia uczniów. Na pewno przełoży się to jakość nauczania  

i zdrowie psychiczne uczniów. Dane, które nie są do końca znane radnym, na pewno nie są 

korzystne i obawa zarówno rodziców, jak i nauczycieli jest w tym zakresie słuszna. Ponadto 

zmianie ma ulec w najbliższym czasie prawo oświatowe i zmian ta dotyczyć będzie również 

ilości uczniów w świetlicach szkolnych. W SP Sypniewo nie ma możliwości utworzenia 

większego pomieszczenia świetlicy, a dopuszczalna ilość uczniów w świetlicy będzie 

wynosiła 25 osób. Nadto koszty generować będzie dwuzmianowość pracy szkoły i związane  

z nią dowozy. Strona ekonomiczna nie do końca, wiec może okazać się korzystna. 

Przewodnicząca sugerowała ponowne przeanalizowanie ‘za” i „przeciw” przed podjęciem 

ostatecznej decyzji w przedmiocie sprawy. 

 

Przewodniczący RM  ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówczyni powiedział, że 

wątpliwość, czy radni kierują się dobrem dziecka jest w tym przypadku na wyrost. Skoro 

Sypniewo czekało na salę gimnastyczną 40 lat i w końcu nadarzyła się okazja, pojawia się 

pytanie komu ona ma służyć? Czy ten fakt nie świadczy o tym, że ma się na względzie dobro 

dziecka, dobro ucznia! Kiedy Gmina ponosi 70% kosztów, a 30% dostaje środków  

z zewnątrz, układ niezbyt korzystny dla Gminy, to czy to nie jest dla dobra ucznia – dziecka!? 

Sala przy Szkole, to przecież komfort i dla uczniów Szkoły Podstawowej i Gimnazjum. 

Swego czasu o wybudowanie tejże sali toczyła się walka ale tak na prawdę była to walka  

o dobro dziecka. Dziś nie można powiedzieć, że nie ma w tym troski o dziecko, tym bardziej, 

że to zadanie Gminę kosztuje. Jeżeli w tej chwili w Gimnazjum jest 106 uczniów i jest sześć 

sal, to na klasę przypada szesnastu uczniów. W roku kolejnym będzie o ośmiu uczniów mniej 

tj. 97, wiec po podzieleniu na salę będzie ich 15-16 w oddziale. Gmina nie likwidowała 

żadnych szkół i takiego zamiaru nie ma ale z drugiej strony musi mieć na uwadze dobro 

budżetu. Dziś nie można mówić, że brany jest pod uwagę tylko czynnik ekonomiczny.  

W szkołach o ilości oddziałów decyduje ilość uczniów, a o ilości etatów decyduje ilość 

oddziałów. Rodzice piszą pisma ale z reguły odbywa się to przy współudziale kadry 

pedagogicznej i tak też jest w tym przypadku o czym świadczą szczegółowe dane zawarte  

w obu pismach, a dotyczące określonych w przepisach parametrach dotyczących ilości 

dwutlenku węgla w powietrzu, odległościach w jakich winni siedzieć uczniowie itp. Jeżeli 

wcześniej Rada walczyła, by wygospodarować środki na budowę sali gimnastycznej, nawet 

kosztem zadłużenia Gminy, to teraz miałaby tego obiektu nie wykorzystać w pełni? Jeżeli 

mówi się o kalkulacjach, to on podaje proste wyliczenia – jeżeli wejdzie 650m² zaplecza,  

a razem 1350m², to koszty automatycznie się zwiększą, jeżeli subwencja jest teraz za 180 

uczniów, a byłaby za 280 uczniów. To jest to chyba zasadnicza różnica. W przypadku nie 

zagospodarowania tych pomieszczeń i użytkowania w dalszym ciągu pomieszczeń  w Zespole 

Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego za media trzeba będzie płacić i tam i tu. Uważał, że po 

przeniesieniu Szkoła, jako Szkoła Samorządowa, będzie czuła się lepiej, a uczniowie będą 
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mieli lepsze wygody, tym bardziej zatem dotyka zarzut, że nie bierze się w tym wszystkim 

pod uwagę dobra dziecka. Takie podejście jest po prostu nieuczciwe. 

 

Radny Stanisław Posieczek nawiązując do argumentu zbyt małych sal w SP Sypniewo 

powiedział, że kiedy sam zaczął chodzić do tejże szkoły, to już wtedy była ona za mała  

/ 1959r./ Uczniów uczyło się w niej wówczas około 400 i mimo takich warunków jakoś się 

wszyscy mieścili. Był też wówczas system zmianowy pracy szkoły. Teraz metraż zostaje 

zwiększony, wiec powinno to zwiększyć komfort pracy i nauki. 

 

 

Przewodnicząca ZNP podkreśliła, że nie neguje potrzeby budowy sali gimnastycznej, bo na 

pewno jej powstanie było uzasadnione. Chodzi jej jedynie o samo połączenie szkół. W tej 

kwestii, jaj zdaniem radni winni wiele rzeczy przeanalizować zanim zapadnie ostateczna 

decyzja.  

 

Pani Przewodnicząca jeżeli niemielibyśmy na uwadze dobra dziecka, to dziś moglibyśmy 

powiedzieć, że taniej nas kosztować będzie tych 100 uczniów przewieźć do Gimnazjum  

w Więcborku – dociążyć tą Szkołę. Do Gimnazjum nie dopłacalibyśmy wówczas 400.000,00 

zł i kosztów byśmy nie ponosili – gdybyśmy nie mieli na uwadze dobra dziecka. Tolerujemy 

mniej liczne klasy w Pęperzynie, Jastrzębcu i Zakrzewku, bo takie jest tam zagęszczenie 

ludności ale, czy w ten sam sposób rzeczywiście mamy traktować Sypniewo? Sprawiedliwie, 

to nie zawsze jest po równo. Po równo, to nie zawsze sprawiedliwie ale my to tolerujemy. Nie 

jest to jednak zasada względem której nie bierze się pod uwagę dobra dziecka i takich 

zarzutów nie chciałby słyszeć od Przewodniczącej, bo jest to nieuczciwe, niesprawiedliwe  

i godzi w to co robimy – mówił Przewodniczący RM. 

 

Uważam, że w tym przypadku obawy nauczycieli i rodziców są, jak najbardziej zasadne – 

stwierdziła Przewodnicząca ZNP. 

 

Radny Jan Antczak zabierając głos zapytał, czy Przewodnicząca jest w stanie powiedzieć, 

że ta Rada i Burmistrz nic nie zrobili dla szkół samorządowych? Czy zwolniono choć jednego 

nauczyciela i zlikwidowano jakąkolwiek szkołę? Gminne szkoły wyglądają „jak perełki”, są 

wyremontowane i zadbane. Radny dziwił się, Przewodnicząca ZNP mówi o obawach 

rodziców. Rodzice nie znają szczegółowych parametrów dotyczących pomieszczeń 

lekcyjnych i rozmieszczenia w nich uczniów. Sam miał dzieci w szkole i takich rzeczy nie 

pamięta. Uważał, że to co się robi jest słuszne i miał nadzieję, że pozostali radni podzielają 

jego pogląd. 

 

Nie neguje działań Rady. Nie raz dziękowałam za działania Rady, względem szkół tj. np. że 

nie zmniejszono ilości placówek – Przewodnicząca ZNP. 

 

A co Związki Zawodowe zrobiły dla szkół – pytał radny Antczak. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu RM - radna Beata Lida 
zaproponowała zorganizowanie wspólnej Komisji Oświaty /…/ i Komisji Budżetu /…/  

z wizją lokalną na miejscu w Sypniewie w celu wypracowania stanowiska w sprawie. 

 

Przewodniczący RM podchwycił propozycję radnej uznając ja za trafną. 

 

Dyrektor BOOS zaproponowała, że być może takie spotkanie można byłoby zorganizować 

również z rodzicami. Byłaby to świetna okazja, by poznać stanowiska wszystkich stron. 

 

Radny Wobszal  prosił, by BOOS przygotował strukturę organizacyjną Zespołu Szkół. 

Chodziło mu o etaty, które są, bo w ramach nich na pewno będą oszczędności. Sądzi, że 

właśnie o to walczą Związki Zawodowe. Nie będzie podwójnej dyrekcji, księgowości, o ile 

takowa jest, i obsługi administracyjnej. Chodzi o to, jak struktura zatrudnienia wyglądałaby 

po zmianie. Takich danych oczekiwałby od Biura Oświaty. 

 

Ad. 12   Projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy 

Więcbork przedstawiła również Dyrektor BOOS. 

 

Potrzeba wywołania tego projektu uchwały wynikła z faktu zakwestionowania przez Wydział 

Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego zapisu ujętego w przyjętej na grudniowej sesji 

RM uchwale w ww. sprawie, a dotyczącego zamieszczenia jej w Dzienniku Wojewódzkim 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wojewoda potraktował tą uchwałę, jako akt 

organizacyjny, a ten jako taki nie podlega upublicznieniu w Dzienniku Urzędowym. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy Więcbork przedstawiła Dyrektor 

BOOS. 

 

Projekt wywołanej uchwały został sporządzony w poprawnej wersji tj. bez zapisu o publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Zmianą jest klauzula 

wejścia w życie z dniem podjęcia. Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez zmian do wersji 

pierwotnej. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

 

Pytań ze strony radnych nie było.  

 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób wskazanych w wieloletnim programie wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  na lata 2014 – 2020. 

 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej określonych ustawą o pomocy społecznej 

przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej  lub na osobę 

w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 ustawy  

z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Od dnia 1 października 2012 r. kryterium 

dochodowe dla osoby samotnie gospodarującej wynosi 542 zł., natomiast na osobę w rodzinie 

456 zł., zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 17 lipca 2012 r. w sprawie 

zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy 

społecznej (Dz. U. z 2012 r., poz. 823).  Ustanowiony uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia 

10 grudnia 2013 r. wieloletni program wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

„Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020, przewiduje udzielenie wsparcia 

finansowego gminom w zakresie dożywiania osób spełniających kryterium dochodowe  

w wysokości 150 % kryterium,  o których mowa w art. 8 ust. 1 cyt. ustawy. Warunkiem  

udzielenia wsparcia osobom przekraczającym kryterium dochodowe, o którym mowa  

w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej, do wysokości 150 % kryterium dochodowego, 

 jest przyjęcie przez gminę stosownej uchwały podwyższającej kwotę kryterium do tego 

poziomu. Podjecie uchwały z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2014 r. jest uzasadnione 

w celu uchylenia uchwały Nr XXXIX/375/06 Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie 

określenia warunków odpłatności za pomoc w formie posiłków przyznanych w ramach 

programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” przyjętej na mocy ustawy  

z dnia 29 grudnia 2005 roku o ustanowieniu wieloletniego programu „Pomoc państwa  

w zakresie dożywiania” (Dz. U. Nr 267, poz. 2259 ze zm.) obowiązującej do dnia 31 grudnia 

2013 r. oraz kontynuowania pomocy pieniężnej dla osób i rodzin tej pomocy potrzebującym.    

  

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – zasiłki celowe, zasiłki okresowe, 

pomoc rzeczowa i na ekonomiczne usamodzielnienie się. 

 

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej osobom i rodzinom, których dochód przekracza 

kryterium dochodowe  określone ustawą o pomocy społecznej  może być przyznana pomoc  

w postaci zasiłków celowych, zasiłków okresowych, pomoc rzeczowa i na ekonomiczne 

usamodzielnienie się pod warunkiem zwrotu części lub całości wydatków na udzielone 

świadczenie. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, rada gminy w drodze uchwały, określa  
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zasady zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będące w zakresie zadań 

własnych gminy. Projekt tejże uchwały jest spójny z projektem przedstawionym powyżej. 

 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Mariusz Wobszal  pytał, czy uchwała ta będzie miała moc wsteczną. 

 

Tak zakładamy – odpowiedział Radca Prawny UM. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 

 

Z obrad ubył radny Marian Kielich oraz radny Andrzej Wenda /obecnych 12 radnych/ 

 

 

Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Paweł Toczko. 

 

Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 

/ Odp. na interp. radnego Antczak/ 

 W kwestii wznowienia granic drogi gminnej w Runowie Krajeńskim dokonano analizy 

przedmiotowego  odcina na mapie ewidencyjnej. Ustalono, że wznowienie granic  

dotyczy  15 kamieni, co wiąże się z koniecznością poniesienia kosztu 2.590,00 zł za 

obsługę geodezyjną. W związku z wysokim kosztem obsługi geodezyjnej prosi się  

o kontakt z Referatem ds. Inwestycji, Planowania Przestrzennego i Gospodarki 

Nieruchomościami w celu wskazania najbardziej niezbędnego odcinka do wznowienia  

/ interpelacja przekazana została również radnemu w formie pisemnej/   

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 

 Uszkodzone oświetlenie zostało zgłoszone do ENEA Operator, która w stosownym 

terminie dokonała naprawy. 

 W sprawie pobocza wjazdu karetek Pogotowia Ratunkowego wysłane zostanie pismo do 

Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. Prawdopodobnie jednak sprawa się rozwiąże sama, 

gdyż Firma świadcząca te usług szuka nowego miejsca – nowej bazy. Gmina Więcbork 

nie ma miejsca, które ewentualnie mogłaby na ten cal zaproponować. 

 

/ Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 

 Uszkodzona lampa oświetleniowa zostanie naprawiona w terminie do końca lutego br.  

(w zależności od warunków atmosferycznych). Gmina zleciła zadanie firmie z branży 

elektr. 

Wolne wnioski 

 Podjazd dla osób niepełnosprawnych do budynku MGOK i USC wykonane zostaną  

po sporządzeniu uproszczonej dokumentacji technicznej i zgłoszeniu robót budowlanych 
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w Starostwie Powiatowym. Przewidywany termin prac czerwiec - lipiec br. W budynku 

również zamontowana zostanie poręcz i dzwonek. 

/Odp. na interp. radnej Witczak/ 

 Rodzaj pokrycia dachowego Szopki na więcborskim Rynku ściśle uzależniony jest od 

pogody w miesiącu grudniu. Jeżeli temperatura powietrza sprzyja zamarzaniu wody, to 

możliwe jest wycięcie trzciny z której wykonane było wycięcie dachu. W miesiącu 

grudniu 2013r. pogoda nie pozwoliła na wycięcie trzciny dlatego pokrycie dachu 

wykonane zostało ze świerku. Z badaniu rynku wynika, iż możliwe jest zakupienie mat ze 

strzechy, które mogły by spełniać warstwę wierzchnią dachu przedmiotowej Szopki. 

Jeżeli chodzi o wieżyczkę, to w 2013r. była ona zamontowana na Szopce.  

 

Odpowiedzi na interpelacje bieżące 

 

/Odp. na interp radnego Wenda/ 

 Po zebraniu pełnych danych w temacie kosztów ogrzewania świetlic wiejskich i ilości 

zakupionego materiału grzewczego Burmistrz Więcborka udzieli stosownej odpowiedzi 

na interpelacje radnego na kolejnej sesji RM. 

/Odp. na interp. radnej Lida/ 

 Na prośbę Dyrektor Zespołu Szkół w Pęperzynie przebywającej obecnie na zwolnieniu 

chorobowych temat utworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego odłożony został do 

miesiąca marca. Poza tym na przestrzeni najbliższych dwóch tygodni w ww. Placówce 

odbędzie się ewaluacja pracy Szkoły w Pęperzynie i również ten fakt zdecydował  

o podjęciu sprawy w późniejszym terminie./Odpowiedzi udzieliła Dyrektor BOOS/ 

 Wydatki na akcję odśnieżania dotyczą dwóch budżetów tj. roku 2013 i 2014. Na dzień 

dzisiejszy zakupione zostało 200 ton piasku i 12 ton soli do sporządzenia odpowiedniej 

mieszanki – koszt ok. 8.000,00 zł. Przeprowadzono dwie akcje 7-8 grudnia i 28-29 

stycznia. Gmina korzysta z usług odśnieżania świadczonych przez jedenastu rolników  

w ramach przeprowadzonego przetargu oraz usług w ramach prac zleconych ZGK  

w Więcborku. Przygotowanie mieszanki oraz samo odśnieżanie, to na dziś koszt 

poniesiony w wysokości 23.000,00 zł. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka udzieliła odpowiedzi na interpelację radnego 

Kuszewskiego w sprawie pobierania opłaty targowej na przebudowanym targowisku 

miejskim w Więcborku. Powiedziała, że w tej sprawie wystosowano pismo do Urzędu 

Marszałkowskiego informujące o zamiarze pobierania opłaty targowej. W odpowiedzi UM 

polecił przygotowanie obliczenia zaktualizowanego dochodu netto dla inwestycji. Jeżeli 

wynik obliczenia wykazałby, że dochód z pobieranych opłat nie przekroczy 25% kosztów 

inwestycji, to takowe opłaty mogą być pobierane. Skarbnik Gminy przedstawiła stosowne 

symulacje, które przesłano do Urzędu Marszałkowskiego. W piśmie zwrotny Gmina 

Więcbork otrzymała pismo w treści cyt.: „Instytucja wdrażająca przyjęła do wiadomości 

zaktualizowane obliczenie wartości bieżącej netto, z którego wynika, że operacja nie generuje 

znaczącego dochodu netto, czyli opłata targowa może być pobierana” – koniec cytatu. 

 

Ad. 17 Wolne wnioski i informacje 

 

Radny Waldemar Kuszewski zaapelował  do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa /…/ 

RM, by ten zgodnie z wcześniejszą sugestią Burmistrza Więcborka / w miesiącu grudniu/ ujął 
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w najbliższym porządku obrad ww. Komisji punkt obejmujący wizje lokalną przy  

ul. Gdańskiej w Więcborku tj. miejsca, w którym wnioskowana jest budowa oświetlenia   

w celu podjęcia stosownej opinii w sprawie. Burmistrz Więcborka na grudniowej Komisji 

powiedział, że poprosi  Przewodniczącego Komisji Rolnictwa o dokonanie takowej lustracji  

terenu, ale w styczniu takiego punktu w tematyce spotkania Komisji nie było. 

 

Radna Grażyna Witczak odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza w kwestii pokrycia 

dachowego Szopki stwierdziła, że wcześniej mówił on, że radni za późno wnioskują w tej 

sprawie. Podkreśliła, że jest to już kolejna prośba dotycząca tej problematyki i prosi już teraz 

o wzięcie pod uwagę przedmiotowej kwestii. 

Radna poruszyła również temat wiarygodności sprawozdań, słów i nagrań z sesji. Od kilku 

lat Burmistrz powtarzał jej słowa, mówiąc, że są one zaprotokołowane, a dotyczyły one Parku 

Krajobrazowego. Na ostatniej Komisji Rolnictwa zarzucił jej, że jest niedoinformowana 

ponieważ nie uczestniczy w całości obrad sesji, a dobrze wie z jakiego powodu w pełni 

uczestniczyć w nich nie może. Nie stoi jednak nic na przeszkodzie aby z całością tych obrad 

się zapoznać odsłuchując nagranie z sesji. Takowym nagraniem dysponuje, i jak z niego 

wynika problem dotyczący KPK i spotkania w Urzędzie Marszałkowskim skwitowany był  

w nim przez Burmistrza w jednym zdaniu. Nie było tam mowy o żadnych zakazach – jest to 

nagrane i jest to w Protokole. Prosiła zatem, by na przyszłość nie robić podobnych zarzutów 

 

 

Przewodniczący RM kończąc spotkanie przypomniał radnym o konieczności złożenia 

oświadczeń majątkowych wraz z kopią zeznania rocznego PIT za rok 2013. 

 

 

 Na tym obrady zakończono. 

 

Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej ósmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknął obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                                  w Więcborku 

 

                                                                          /-/ mgr inż. Józef Kujawiak 

 

 

 

 

 

 


